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REVISTA PRESEI 
 

 Liderii sindicatului Sanitas se pregătesc de proteste 
Liderii sindicatului Sanitas se întâlnesc astăzi în Capitala pentru a stabili calendarul protestelor. Liderul sindicatului 
Sanitas Cluj, Ștefan Roman, a anunțat că la ședința de astăzi a fost mandatat să ceară organizarea unui marș de 
protest care să fie urmat, la scurtă vreme, de greva generală. 
Principala nemulțumire a sindicaliștilor este că majorările salariale s-au aplicat doar medicilor și asistentelor. 
Roman susține că noua legea a salarizării, intrată în vigoare din 1 martie, aduce majorări salariale doar așa-zisei 
echipe vizibile - care desfășoară actul medical - medici și asistente. 
Farmaciștii, biologii, economiștii, juriștii, chimiștii, infirmierele și personalul tehnic nu beneficiază de măriri de 
salarii. 
Sindicalistul susține că această diferențiere a provocat un val de nemulțumiri care afectează activitatea în spitale. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Sindicatele din penitenciare se vor întâlni luni cu premierul pentru a discuta despre problemele din sistem 
Mai mulţi reprezentanţi ai sindicatelor din penitenciare se vor întâlni, luni la prânz, cu premierul Viorica Dăncilă, 
pentru a discuta despre problemele cu care se confruntă sistemul penitenciar. 
 
Potrivit unui comunicat al Federaţiei Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor (FSANP), printre 
solicitările sindicaliştilor se numără demiterea ministrului Justiţiei, Tudorel Toader, îmbunătăţirea condiţiilor de 
lucru din penitenciare, plata orelor suplimentare restante pentru angajaţii din sistemul de apărare, ordine publică 
şi siguranţă naţională, eliminarea deficitului de personal, repararea inechităţilor produse de legislaţia haotică de 
salarizare şi pensionare, precum şi modificări legislative şi proiecte urgente. 
 
"Din păcate, agenda încărcată face imposibilă, la acest moment, prezentarea promisului Raport privind dezastrul 
mandatului lui Tudorel Toader la justiţie. N-am vrea să fim în neplăcuta situaţie în care să-l anunţăm, ba chiar să-l 
citim, după care să nu ne funcţioneze site-ul 2 zile şi, ulterior, să apară un document plin de greşeli care nu ne-ar 
face cinste. Învăţăm din greşelile altora şi avem avantajul că, spre deosebire de ministrul Toader, nu ne poate 
nimeni condiţiona", se menţionează în comunicat. 
 
Angajaţii din penitenciare vor participa, pe 24 martie, la protestul poliţiştilor, "condiţiile de lucru, riscul 
profesional şi salarizarea fiind probleme comune". În plus, reprezentanţii FSANP ameninţă că vor declanşa 
proteste în fiecare penitenciar, dacă "Guvernul rămâne insensibil". 
 
"Ulterior, dacă Guvernul rămâne insensibil, vom declanşa proteste la fiecare penitenciar din sistem şi vom apela 
încă o dată la refuzul de efectuare a orelor suplimentare, situaţie de natură a bloca activitatea penitenciarelor. 
Sperăm însă că, între timp, Guvernul să reacţioneze şi să nu fie nevoie de aceste măsuri extreme", se mai spune în 
document. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Sindicaliştii cer demiterea directorului Administraţiei Penitenciarelor şi a conducerii de la Poarta Albă 
Sindicatul Naţional SINPEN 2016 Constanţa îi cere premierului Viorica Dăncilă demiterea directorului general al 
Administraţiei Naţionale a Penitenciarelor şi a conducerii Penitenciarului Poarta Albă unde au avut loc abuzuri şi 
evenimente negative în care a fost implicat personalul unităţii. 
Potrivit unui comunicat al SINPEN Constanţa transmis, duminică, la Penitenciarul Poarta Albă au existat în 2017 şi 
cazuri de nerespectare a prevederilor legale a angajatorului în ceea ce priveşte evaluarea profesională şi 
modificarea unilaterală a programului de muncă. 
”Solicităm public premierului Viorica Dăncilă demiterea directorului general al Administraţiei Naţionale a 
Penitenciarelor şi a conducerii operative a Penitenciarului Constanţa-Poarta Albă având în vedere abuzurile 
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conducerii Penitenciarului Constanţa-Poarta Albă, reprezentată prin Florentin Muscalu – director, şi Petrică 
Bănuţă – director adjunct. În decursul anului 2017 au avut loc mai multe evenimente negative, în care a fost 
implicat personalul unităţii - două sinucideri, o tentativă de suicid, un ultraj, dar şi cazuri de nerespectare a 
prevederilor legale a angajatorului în ceea ce priveşte evaluarea profesională şi modificarea unilaterală a 
programului de muncă”, se arată în documentul citat. 
Reprezentanţii SINPEN Constanţa, sindicat membru al Federaţiei Sindicatelor din Administraţia Naţională a 
Penitenciarelor, susţin că în ceea ce priveşte relaţia angajator – sindicat, există deficienţe de comunicare şi de 
parteneriat în cadrul dialogului social. 
”Nu se răspunde în termenul legal de 30 de zile la majoritatea adreselor înaintate de către sindicat, nu s-a finalizat 
amenajarea sediului sindicatului, sindicatul nu este consultat în legătură cu rescrierea Statului de organizare”, se 
subliniază în comunicat. 
Sindicaliştii constănţeni au precizat că toate aspectele semnalate au fost aduse la cunoştinţa Administraţiei 
Naţionale a Penitenciarelor, fără a se lua, însă, măsuri concrete. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 E alertă la Ministerul Justiției: Grefierii ameninţă cu proteste, nemulţumiţi de salarii şi de condiţiile de muncă 
și solicită intervenția lui Tudorel Toader 
Grefierii ameninţă cu proteste, reclamând că salariile nu au fost uniformizate, fiind a doua lună în care acestea 
sunt calculate greşti şi cer implicarea ministrului Justiţiei. De asemenea, ei solicită o salarizare adecvată şi unitară, 
îmbunătăţirea condiţiilor de muncă, plata orelor suplimentare, suplimentarea personalului şi un nou statut al 
profesiei. 
"Nici până la acest moment, salariile acordate nu sunt uniformizate la nivel naţional, conform modului de calcul 
aplicat de Curtea de Apel Bacău, indicat şi de Ministerul Muncii şi Justiţiei Sociale ca fiind cel corect şi agreat de 
Curtea de Conturi. Ordonatorii secundari de credite refuză să calculeze salariile, astfel cum au fost stabilite de 
Curtea de Apel Bacău, justificându-şi refuzul pe lipsa Regulamentului-cadru privind stabilirea locurilor de muncă, a 
categoriilor de personal, mărimea concretă a sporului pentru condiţii de muncă, precum şi condiţiile de acordare 
a acestuia pentru familia ocupaţională de funcţii bugetare "Justiţie" şi Curtea Constituţională (...), consecinţa fiind 
neacordarea sporului pentru condiţii deosebite personalului auxiliar de specialitate şi conex", adudţin grefierii, 
apreciind că se impune "intervenţia Ministrului Justiţiei la Guvernul României pentru emiterea Hotărârii de 
Guvern de aprobare a Regulamentului-cadru" şi "intervenţia expresă a Ministrului Justiţiei la nivelul ordonatorilor 
secundari de credite pentru aplicarea unitară a acestui mod de calcul, prin elaborarea unor norme metodologice 
unitare de calcul a drepturilor salariale (grile de salarizare)". 
Ei consideră că au un loc şi un rol important în înfăptuirea actului de justiţie, reprezentând ”motorul” fiecărei 
instanţe şi fiecărui parchet. 
Grefierii se declară dispuşi să apeleze la mişcări de protest, "inclusiv prin întreruperea temporară şi chiar totală a 
activităţii", "întrucât au trecut mai mult de 5 luni de zile de la data la care trebuiau stabilite locurile de muncă şi 
categoriile de personal, precum şi mărimea exactă a sporului pentru condiţii de muncă, fiind a doua lună 
consecutiv în care salariile categoriei noastre profesionale sunt calculate greşit, la care se adaugă pasivitatea 
ministrului justiţiei, de neconceput în ceea ce priveşte categoria personalului auxiliar de specialitate şi conex, cea 
mai numeroasă categorie profesională a sistemului judiciar, aproximativ 8000 de angajaţi şi de care ministrul 
justiţiei, efectiv, ”a uitat” că există, deşi de mai bine de un an şi jumătate au fost înteprinse demersuri cu privire 
la: o salarizare adecvată şi unitară, îmbunătăţirea condiţiilor de muncă, plata orelor suplimentare, suplimentarea 
schemelor de personal, adoptarea unui nou statut pentru profesie, modificarea condiţiilor privind acordarea 
pensiei de serviciu", anunță News.ro. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Sindicatele, scrisoare deschisă către Viorica Dăncilă: AMENINȚĂ cu proteste de amploare 
Confederaţia Naţională Sindicală (CNS) „Cartel ALFA” i-a adresat o scrisoare deschisă, miercuri, prim-ministrului 
Viorica Dăncilă, prin care îi cere să intervină pentru adoptarea, în regim de urgenţă, a regulamentului-cadru 
pentru stabilirea sporului de condiţii de lucru acordat personalului din sectorul de activitate Cultură şi Mass-
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Media. Confederaţia ameninţă că în cazul în care Guvernul nu va ţine cont de această solicitare, va 
declanşa proteste, începând din luna aprilie. 
„Considerăm inadmisibil că, la opt luni de la intrarea în vigoare a legii salarizării unitare, angajaţii din acest sector 
de activitate să nu beneficieze de un drept legal, mai ales în condiţiile în care lipsa interesului autorităţilor 
competente pentru implementarea unui cadru legislativ real privind protecţia şi securitatea în muncă a dus la 
creşterea alarmantă a cazurilor de boli grave în rândul personalului de specialitate”, arată scrisoarea semnată de 
Bogdan Iuliu Hossu, preşedinte CNS „Cartel ALFA”. 
„Sporul de condiţii de lucru nu este un moft, este un drept de care Guvernul României ar putea să ţină cont, 
măcar acum, în Anul Centenarului şi în Anul Patrimoniului Cultural European! Adoptarea Regulamentului este o 
obligaţie impusă de lege!”, mai arată scrisoarea. 
Potrivit „Cartel ALFA”, peste 1.200 de persoane care au semnat petiţia iniţiată de către Sindicatul Complexului 
Naţional Muzeal „Moldova” Iaşi au fost informaţi că Regulamentul este la Ministerul Culturii şi Identităţii 
Naţionale, „într-o perpetuă reluare a circuitului de avizare”. 
„Toată această acţiune de tergiversare are ca efect diminuarea veniturilor tuturor angajaţilor din sectorul de 
activitate Cultură şi Mass-Media cu efecte dramatice mai ales asupra personalului din muzeele publice din 
România, şi aşa desconsiderat printr-un coeficient de salarizare dezechilibrat faţă de restul familiei ocupaţionale”, 
arată „Cartel ALFA” în scrisoarea adresată prim-ministrului. 
„Cartel ALFA” a anunţat, în încheierea scrisorii, că în cazul în care Guvernul României nu va ţine cont de solicitarea 
noastră, membrii acestuia au în vedere declanşarea acţiunilor de protest, începând cu luna aprilie, acţiuni care vor 
continua până la adoptarea Hotărârii de Guvern pentru aprobarea a Regulamentului-cadru pentru stabilirea 
sporului de condiţii de lucru pentru personalul din sectorul de activitate Cultură şi Mass-Media. 
(Sursa: stiripesurse.ro)   
 

 Consiliul pentru Combaterea Discriminării discută astăzi sesizarea pe folosirea etichetelor "penali" de către 
Iohannis şi "inculpaţi" de către Kovesi 
Consiliul Naţional pentru Combaterea Discriminării (CNCD) va discuta, luni, sesizarea depusă de Lumea Justiţiei 
privind folosirea etichetei ”penali” de către preşedintele Klaus Iohannis şi cea de "inculpaţi" de către procurorul-
şef DNA, Laura Codruţa Kovesi. 
Sesizarea a fost depusă în luna februarie la Consiliul Naţional pentru Combaterea Discriminării (CNCD) şi vizează 
folosirea etichetelor ”penali” şi ”inculpaţi”, în conferinţe de presă, de către preşedintele Klaus Iohannis şi Laura 
Codruţa Kovesi celor care ”atacă justiţia”. 
Preşedintele CNCD, Asztalos Csaba, a precizat, pentru MEDIAFAX, că au fost citate toate părţile la şedinţă. 
"Sesizarea se dezbate luni, la ora 9.30. Potrivit procedurilor, am citat toate părţile, care nu au obligaţia să se 
prezinte sau să trimită vreun reprezentant legal. Nu am voie să mă antepronunţ dacă s-a făcut sau nu 
discriminare", a declarat, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, preşedintele CNCD, Asztalos Csaba. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Olguța Vasilescu, anunț de ULTIMĂ ORĂ despre salarii: câți bugetari au veniturile scăzute 
Ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu, a explicat că prin modificările aduse în Parlament la OUG 91 și a scăzut 
numărul bugetarilor care vot primi salarii mai mici. Olguța Vasilescu a explicat că la data de 1 ianuarie 3% dintre 
bugetari aveau salarii scăzute, în timp ce după noile corecții doar 1% dintre bugetari vor avea salariile scăzute. 
”Prin ultimele modificări efectuate în Parlament s-au mărit coeficienții și s-au făcut corecții. În acest moment, 
doar 1% dintre bugetari au salariile scăzute. 
Toate modificările care s-au făcut pe OUG 91 s-au făcut după discuții cu Ministerul de Finanțe. Noi am fost foarte 
atenți să nu dezechilibrăm întreg sistemul. Așa cum vă spuneam, dacă la 1 ianuarie erau salarii scăzute pentru 3% 
dintre bugetari, acum vor mai fi doar pentru 1%”, a explicat Olguța Vasilescu, la Antena 3. 
(Sursa: Antena 3) 
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 Deficitul comercial a crescut în ianuarie la 775 de milioane de euro 
Decalajul dintre importuri şi exporturi - deficitul balanţei comerciale - în luna ianuarie 2018 a fost de 775 de 
milioane de euro, mai mare cu 169,8 milioane de euro decât cel din ianuarie 2017, arată datele comunicate luni 
de Institutul Naţional de Statistică - INS. 
În luna ianuarie 2018, exporturile au însumat 5,42 miliarde de euro, în creştere cu 15,9% faţă de ianuarie 2017, iar 
importurile au însumat 6,19 miliarde de euro, în creştere cu 17,3% faţă de ianuarie 2017. 
Faţă de luna decembrie 2017, exporturile din luna ianuarie 2018 au crescut cu 20,7%, iar importurile au crescut cu 
1,5%. 
Potrivit INS, valoarea schimburilor intracomunitare (intra-UE28) de bunuri în luna ianuarie 2018 a fost de 4,14 
miliarde de euro la expedieri şi de 4,58 miliarde de euro la introduceri, reprezentând 76,5% din total exporturi şi 
74,1% din total importuri. 
Valoarea schimburilor extracomunitare (extra-UE28) de bunuri în luna ianuarie 2018 a fost de 1,27 miliarde de 
euro la exporturi şi de 1,60 miliarde de euro la importuri, reprezentând 23,5% din total exporturi şi 25,9% din 
total importuri. 
În luna ianuarie 2018, ponderi importante în structura exporturilor şi importurilor sunt deţinute de grupele de 
produse: maşini şi echipamente de transport (48,6% la export şi 37% la import) şi alte produse manufacturate 
(32% la export şi, respectiv, 30,5% la import), mai arată datele INS. 
În terminologia statisticienilor, soldul balanţei comerciale exporturi/importuri se calculează pe baza valorii 
exportului şi a importului, ca diferenţă între acestea. Soldul negativ al balanţei comerciale se numeşte deficit, iar 
cel pozitiv se numeşte excedent. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Primul partid care îşi anunţă prezidenţiabilul. PNL a votat susţinerea lui Iohannis la alegerile din 2019. Orban, 
propus premier 
Consiliul Naţional al PNL a decis duminică să îl susţină pe actualul preşedinte Klaus Iohannis dacă va candida 
pentru un nou mandat prezidenţial şi pe preşedintele PNL Ludovic Orban pentru poziţia de premier, dacă partidul 
va câştiga viitorul scrutin parlamentar. 
Din cele 817 voturi exprimate la reuniune, 793 s-au îndreptat spre susţinerea lui Klaus Iohannis dacă va candida 
pentru un nou mandat prezidenţial. 
Din cele 821 de voturi exprimate pentru susţinerea prezumtivului premier al PNL, Ludovic Orban a primit 685 şi 
Viorel Cataramă a primit 113 voturi. 
Ludovic Orban a declarat că PNL îşi doreşte un guvern "suplu, european, cu 14-15 ministere" şi că "toţi cei angajaţi 
de PSD fără concurs" trebuie "daţi afară" din administraţia centrală. 
Delegaţii Consiliului Naţional al PNL au decis suplimentarea ordinii de zi cu două noi puncte, respectiv validarea ca 
propunere pentru funcţia de prim-ministru a liderului liberalilor, Ludovic Orban, şi a celei de candidat la funcţia de 
preşedinte al României, pentru alegerile din 2019, a lui Klaus Iohannis. 
Propunerea pentru susţinerea drept candidat al liberalilor la Preşedinţie a lui Klaus Iohannis a fost făcută de 
liderul liberalilor, Ludovic Orban, iar cea pentru funcţia de premier a fost făcută de prim-vicepreşedintele PNL, 
Iulian Dumitrescu. 
"În documentele care urmează să fie adoptate astăzi o să vedeţi că scrie că urmează să construim, să creăm un 
nou program de guvernare un lucru atât de aşteptat de români, un program care să arate că suntem, într-adevăr, 
alternativa la PSD. De ceea cred că este absolut normal să solicit introducerea pe ordinea de zi a unui nou punct şi 
anume să formalizăm desemnarea candidatului Partidului Naţional Liberal la funcţia de prim-ministru în persoana 
preşedintelui partidului, domnul Ludovic Orban", a declarat Iulian Dumitrescu de la tribuna Consiliului Naţional. 
 
"Este o necesitate din punct de vedere statutar, este o necesitate din punct de vedere politic, validarea 
candidatului la preşedinţia României din partea PNL se decide în Consiliul Naţional.După cum vedeţi, după o bună 
perioadă de vreme adversarii noştri politici au o strategie sistematică de creare a unei false imagini că ar exista o 
distanţă între PNL şi preşedintele Klaus Iohannis. Preşedintele Klaus Iohannis este ales preşedinte al României ca 
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şi candidat din partea PNL. PNL s-a angajat în parteneriat cu preşedintele României să pună în practică proiectele 
lansate în perioada candidaturii", a declarat preşedintele PNL Ludovic Orban. 
785 de delegaţi ai PNL s-au reunit, la Palatul Parlamentului, pentru şedinţa Consiliului Naţional al partidului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Noua conducere a PSD: Viorica Dăncilă - preşedinte executiv, Marian Neacşu - secretar general. Lista 
completă a vicepreşedinţilor 
Premierul Viorica Dăncilă a fost aleasă, sâmbătă, preşedinte executiv al PSD, în timp ce în regiunea Sud, singura 
unde a existat competiţie între candidaţii pentru funcţia de vicepreşedinte bărbat, a câştigat Adrian Ţuţuianu, în 
defavoarea lui Şerban Valeca. 
Viorica Dăncilă a obţinut 2880 voturi, în timp ce contracandidaţii săi Ecaterina Andronescu a primit 541 voturi şi 
Nicolae Bănicioiu 292 voturi. 
Marian Neacşu a fost reales secretar general cu 3063 voturi. Contracandidatul său, Codrin Ştefănescu a obţinut 
668 voturi. 
Noua conducere a PSD 
Preşedinte executiv: Viorica Dăncilă 
Secretar general: Marian Neacşu 
Noii vicepreşedinţi: 
Gabriela Firea şi Robert Negoiţă (regiunea Bucureşti-Ilfov) 
Carmen Dan şi Adrian Ţuţuianu (regiunea Muntenia) 
Doina Fedorovici şi Gabriel Vlase (regiunea Nord -Est) 
Doina Pană şi Gabriel Zetea (regiunea Nord-Vest) 
Roxana Mînzatu şi Bogdan Trif (regiunea Centru) 
Mirela Furtună şi Marian Oprişan (regiunea Sud-Est) 
Lia Olguţa Vasilescu şi Paul Stănescu (regiunea Sud-Vest) 
Natalia Intotero şi Mihai Fifor (regiunea Vest). 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Andronescu: Am decis să ne retragem. Bănicioiu: Congresul e un simulacru 
Ecaterina Andronescu și Nicolae Băncioiu, care se înscriseseră în cursa pentru numărul 2 în PSD, la Congresul 
extraordinar de sâmbătă, au ieșit supărați din sală și au anunțat că se retrag, astfel că postul de președinte 
executiv al PSD îi va reveni fără probleme singurului candidat rămas: premierul Viorica Dăncilă. 
Nicolae Bănicioiu a declarat că este un simulacru congresul PSD, că se votează de la ora 13.30 şi că probabil 
această organizare s-a decis după victoria de ieri în CExN a celor cărora nu li se aprobaseră candidaturile. 
Ecaterina Andronescu a anunţat că au decis să se retragă din competiţie. 
„Am hotărât să plecăm, pentru că modul în care au fost gândite procedurile şi faptul că sunt pe poziţia 20 şi 
voturile deja s-au dat, ar fi absolut inutil. Am decis să ne retragem, viaţa merge înainte”, le-a declarat Andronescu 
jurnaliştilor. 
Bănicioiu a spus că votul a început la ora 13.30 şi deja au apărut primele buletine votate, iar în sală mai sunt mai 
puţin de o treime din delegaţi. 
„Acest congres a fost făcut în primul rând pentru a reechilibra balanţa de gen în PSD. Tocmai asta am vrut să fac, 
am vrut să cedez candidatura doamnei Andronescu. Şi Liviu Dragnea ar trebui să-i cedeze funcţia de preşedinte 
doamnei Dăncilă”, a mai spus Bănicioiu. lui dragnea 
Ecaterina Andronescu a spus că s-a înscris pentru această candidatură, deşi prin sprijintul pe care preşedintele 
partidului i l-a dat Vioricăi Dăncilă era clar că şansele sale sunt minime, dar s-a înscris pentru ideea de competiţie. 
„Probabil că decizia de a crea acest simulacru s-a luat după victoria de ieri din CEx. Acum, când s-a terminat 
congresul, cică ne anunţăm candidaturile pe scenă. E comic”, a completat Bănicioiu. 
(Sursa: news.ro) 
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 Liderul PSD face marele anunț: 'Legile justiţiei şi modificările la codurile penale vor fi adoptate până la finalul 
actualei sesiuni parlamentare' 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, sâmbătă, că legile justiţiei şi mădificările la codurile penale vor fi 
adoptate până la finalul actualei sesiuni parlamentare. 
”Aşa cum spus şi anul trecut, până la finalul sesiunii legile justiţiei să fie adoptate şi au fost adoptate, dar asta nu 
înseamnă că s-au făcut sub presiune şi la legile justiţiei articolele declarate neconstituţionale de Curte vor fi 
modificate în raport cu ceea ce a decis CCR. Iar la codurile penale la fel, cu dezbateri largi, sper cu aceeaşi 
implicare pentru care le mulţumim şi CSM şi asociaţiilor de magistraţi şi cu o comunicare mult mai bună şi directă 
cu Consiliul Europei, cu Comisia Europeană, în aşa fel încât schimbul de informaţii să fie cel corect şi să avem la 
final nişte coduri penale pe care trebuie să le modificăm din cel puţin trei motive”, a afirmat Dragnea, potrivit 
News.ro. 
El a vorbit despre directivele europene 42/2014 şi 343/2016 care trebuie să fie transpuse în legislaţie până în 
aprilie pentru că în caz contrar există un risc de infrigement. 
”Al doilea motiv, deciziile CCR care, ne place sau nu ne place, sunt obligatorii şi deciziile CEDO. Sunt cele trei 
motive principale pentru care codurile penale trebuie modificate. Astea sunt explicaţiile, sunt simple şi calendarul 
este până la sfâşitul acestei szesiuni parlamentare”, a completat liderul PSD. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Tăriceanu se gândeşte de pe acum la „scadenţele electorale din 2019 şi 2029”. Ce spune despre posibila sa 
candidatură la Preşedinţie 
Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat, sâmbătă, la Ploieşti, că se gândeşte de pe acum la 
„scadenţele electorale din 2019 şi 2029”, iar în ceea ce priveşte alegerile prezidenţiale decizia va fi luată în urma 
discuţiilor din partid, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Călin Popescu Tăriceanu a declarat că se va consulta cu colegii din partid şi va lua cele mai bune decizii pentru 
alegerile europarlamentare şi prezidenţiale. 
„Colegii mei îşi pun problema pe care sigur că o să mi-o pun şi eu la un moment dat: ce vom face în 2019 la 
alegerile europene şi la alegerile prezidenţiale. Până atunci mai curge multă apă pe Prahova şi sigur că o să găsim 
răspunsul potrivit. O să mă consult împreună cu ei şi sunt convins că o să luăm o decizie bună care să fie, în primul 
rând, în avantajul mişcării liberale. Eu, când am pornit la drum cu colegii mei să înfiinţăm ALDE, le-am spus un 
lucru: liberalismul are nevoie de o reprezentare. E dorinţa mea să construim un partid autentic liberal şi ALDE este 
astăzi un partid autentic liberal”, a spus Călin Popescu Tăriceanu. 
Întrebat dacă îl interesează să candideze la preşedinţia României, preşedintele ALDE a spus că astfel de decizii „nu 
se iau pe picior”. 
„Ştiu cât de repede trece timpul în politică. De acum mă gândesc la scadenţele electorale din 2019 şi din 2020. Mă 
gândesc foarte serios şi colegii mei fac acelaşi lucru (...). Deciziile astea nu se iau pe picior. Dacă o să avem o astfel 
de decizie de luat, o să convocăm forurile statutare din partid, o să discutăm şi o să luăm decizia”, a răspuns şeful 
Senatului. 
Călin Popescu Tăriceanu a participat, sâmbătă, la Casa de Cultură a Sindicatelor din Ploieşti, la conferinţa de 
alegeri a filialei teritoriale ALDE Prahova. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Firmele municipale, RECLAMATE la Comisia Europeană: 'Este un ABUZ fără precedent...' 
Contractele încredințate în mod direct de Primăria Capitalei firmelor pe care tot PMB le înființează vor fi aduse în 
atenția Consiliului Concurenței și Comisiei Europene, au anunțat patronatele din construcții. Companiile private 
din construcţii atrag atenția că se poate ajunge chiar la infringement, pentru că acest proces poate fi considerat 
ajutor de stat "cu dedicație". 
"În mare măsură, alocările de lucrări și controlul fluxurilor financiare în sectorul de construcții a rămas ostatic al 
mediului politic, ceea ce este o mare problemă. Agresivitatea reprezentanților politici în materie de control al 
fluxurilor financiare se face simțită în continuare. O temă care ne îngrijorează este legată de demersurile de 
etapizare a unor activități de construcții de către Primăria Municipiului București, de către CNAIR. Nu putem să 
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fim de acord ca, pe fonduri publice, Primăria să încredințeze în mod direct lucrări către firmele pe care a încercat 
să le construiască pentru aceste servicii. Vom acționa în acest sens și la Consiliul Concurenței, și la Comisia 
Europeană", au anunțat patronatele, potrivit Realitatea.net. 
Patronatele nemulţumite de demersul Primăriei Capitalei acuză faptul că procedura de încredințare directă poate 
duce la abuzuri și la discriminarea firmelor cu capital privat. 
"Nu putem opri Primăria să-și înființeze oricâte societăți dorește, dar să evite procedurile de achiziții publice 
pentru alocarea de proiecte este un abuz, este o temă care poate duce până la o procedura de infringement, 
pentru că poate fi citită că un ajutor de stat pe care o entitate politică o acordă unor companii, cu dedicație.  Or, 
noi vrem că la aceste proceduri de licitație să poată participă atât firmele Primăriei, oricâte vor fi ele-zeci, sute, 
dar și firmele care s-au specializat în lucrări de construcții. Nu credem că firmele cu capital privat pot fi 
discriminate de la competiția pe fondurile publice", a susținut, joi, într-o conferința de presă, președintele 
Asociației Române a Antreprenorilor de Construcții (ARACO), Laurențiu Ploşceanu. 
Nu mai puțin de 22 de companii au fost înființate, anul trecut, de Primăria București, cu scopul de a face mai 
ușoară, mai simplă și mai ieftină viață bucureștenilor. Acestea urmează să presteze majoritatea serviciilor pentru 
care până acum primăria avea contracte cu operatori privați, dar și o parte din activitățile prestate de regiile și 
instituțiile din subordinea municipalității. În numai câteva luni de la înființare, companiile municipale ale Capitalei 
au încheiat cel puțin 373 de tranzacții pe SEAP, prin care și-au cumpărat dotări și servicii de peste 7 milioane de 
lei, potrivit unei investigații Ziare.com. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Corina Crețu anunță că 'sute de mii de români ar putea primi câte un voucher de 2250 de euro' 
Corina Crețu vine cu vești bune pentru români. Comisarul european pentru Politică Regională a declarat la 
Congresul PSD că peste 200 de mii de români ar putea primi câte un voucher în valoare de 2250 de euro  pentru 
achiziționarea de produse necesare eficienței energetice a locuințelor. 
”Am venit aici cu un mesaj pozitiv. Veștile bune pe care le am de la întâlnirile cu premierul Dăncilă și Rovana 
Plumb vor bucura toți românii. Am indentificat o măsură pe care premierul Dănicilă a și anunțat-o. Din cei 800 de 
milioane de euro care era în pericol de a fi pierduți, vom salva pentru început 450 de milioane de euro. Există o 
posibilitate ca 200 de mii de cetățeni să primească un voucher de 2250 de euro pentru achiziționarea de produse 
neceseare efecienței energetice a locuințelor. Pe acest punct de vedere am avut dezbateri și discuții cu Ministerul 
Fondurilor Europene. E un lucru foarte bun, iar în mai vom putea lansa acest proiect.”, a spus Corina Crețu, pentru 
Antena 3. 
Comisarul European a vorbit și despre magistrala de metrou M6. 
”Din acest punct de vedere pot să vă spun că proiectul este în analiza noastră, dar din primele date se pare că nu 
e un proiect matur și va fi retrimis pentru ajustări către autoritățile române. Îmi pare rău să dau această veste, dar 
Comisia Europeană nu poate să își asume să nu aprobe proiecte de calitate. Vom afla undeva la jumătatea lunii 
martie care este soarta acestui proiect.”, a mai declarat Crețu. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Deblocarea conturilor bancare cu poprire de ANAF se va simplifica 
Deblocarea conturilor bancare cu poprire de ANAF, pentru recuperarea datoriilor de la rău-platnici, se va 
simplifica. Mirela Călugăreanu, şefa instituţiei, a declarat la Antena 3, că sistarea se va putea face imediat după ce 
o persoană achită sumele datorate statului. 
Cei de la Fisc lucrează la acest sistem, care va fi funcţional peste o lună. În prezent, deblocarea conturilor urmează 
o procedură greoaie şi are loc la câteva zile de la stingerea datoriei, după ce banca primeşte ordinul de sistare de 
la ANAF. 
Operaţiunea este taxată de bănci cu sume de până la 30 de lei, bani reţinuţi din contul datornicului. 
(Sursa: Antena 3) 
 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Senatul a DECIS: amenzi URIAȘE pentru perturbarea liniștii în blocuri, în timpul orelor de odihnă 
Senatul a aprobat miercuri, cu 80 de voturi "pentru", unul "împotrivă" şi o abţinere, proiectul de lege al USR 
potrivit căruia perturbarea liniştii persoanelor din locuinţe sau din alte imobile între orele 7.00 - 14.00 şi 16.00 - 
23.00, se pedepseşte cu amendă contravenţională de până la 1.500 de lei. 
Pe acest proiect de lege, Guvernul a emis un punct de vedere negativ, afirmând că "modalitatea de calcul al 
nivelului de presiune acustică este nepotrivită, în contextul în care la apariţia organelor de ordine publică 
solicitate prin apelul 112 astfel de activităţi încetează". 
Proiectul prevede că se constituie contravenţie "tulburarea fără drept a liniştii persoanelor din locuinţe sau din 
alte imobile cu funcţiuni echivalente locuirii, între orele 7.00-14.00 şi 16.00-23.00 de către orice persoană, prin 
depăşirea nivelului de presiune acustică de 35 db, măsurat în interiorul locuinţei sau al imobilului persoanei 
vătămate, în cameră indicată de această, cu ferestrele închise, că urmare a producerii de zgomote, larmă, strigăte, 
ţipete ori alte manifestări similare sau a folosirii oricărui apărat, obiect ori instrument muzical". 
Atunci când măsurarea zgomotului nu se poate realiza din cauze ce ţin de caracteristicile mijlocului tehnic, ale 
procedurii de măsurare sau de natura zgomotului produs, constatarea contravenţiilor se va face pe baza propriilor 
simţuri ale agentului constatator, se arată în unul dintre amendamentele proiectului adoptat. 
Astfel, pentru încălcarea acestor dispoziţii, se vor da amenzi de până la 1.500 de lei şi există posibilitatea majorării 
cu jumătate a limitelor amenzilor în cazul repetării contravenţiilor. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Miniştrii apărării din statele membre ale 'Iniţiativei Bucharest 9' se reunesc la Palatul Parlamentului 
Miniştrii apărării din statele membre ale "Iniţiativei Bucharest 9" se reunesc de luni la Palatul Parlamentului, 
evenimentul reprezentând, potrivit MApN, o oportunitate pentru armonizarea poziţiilor naţionale cu privire la 
subiectele ce se vor regăsi pe agenda Summitului NATO din iulie, scrie agerpres.ro.  
"Activitatea, care se va desfăşura în perioada 12-14 martie, reprezintă o oportunitate pentru armonizarea 
poziţiilor naţionale ale statelor membre ale formatului B9 pe subiectele ce se vor regăsi pe agenda Summitului 
NATO din iulie 2018, în special pe consolidarea posturii NATO de descurajare şi apărare, cu prioritate pe flancul 
estic, în vederea obţinerii unei decizii politice pe acest subiect în cadrul Summitului", informează MApN.  
De asemenea, în cadrul lucrărilor vor fi abordate teme referitoare la procesul de adaptare a structurii de comandă 
a NATO, riscurile şi ameninţările provenind din vecinătatea estică a Alianţei, precum şi modalităţile de consolidare 
a rezilienţei pe axa Marea Baltică - Marea Neagră - Marea Adriatică, inclusiv prin asigurarea complementarităţii cu 
alte formate regionale.  
Totodată, urmează a fi dezbătute aspecte privind consolidarea interoperabilităţii forţelor aliate în formatul de 
cooperare B9 cu cele ale SUA, creşterea mobilităţii trupelor pe flancul estic, precum şi cele referitoare la o 
abordare comună în domeniul consolidării cooperării dintre NATO şi Uniunea Europeană.  
La reuniune vor participa miniştrii apărării din Bulgaria, Republica Cehă, Republica Estonia, Ungaria, Republica 
Letonia, Republica Lituania, Republica Polonă, România şi Republica Slovacă, dar şi oficiali ai NATO şi ai 
Departamentului american al apărării. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 ȘOC la Chișinău! Ministrul Justiției, cetățean român, a demisionat în urma unor interceptări explozive: 
'Nimeni nu este sigur de viaţa sa privată' 
Ministrul Justiţiei din Republica Moldova, Alexandru Tănase, şi-a anunţat, duminică dimineaţă, demisia, prin 
intermediul unei postări pe Facebook, în urma scandalului vizavi de interceptarea unei discuţii telefonice pe care 
ar fi avut-o cu Veaceslav Platon. 
"Dragi colegi și prieteni, 
Am acceptat demnitatea de Ministeru al Justiție pentru a promova reforme pe domeniul justiției fiind conștient 
de complexitatea și dificultatea acestora. Nu mi-am propus nici pentru o clipă să mă implic în activități politice, cu 
atât mai mult n-am preluat portofoliul de ministru pentru a deveni țintă electorală. Este în spiritul valorilor 
europene, ca orice funcție de demnitate publică, să se bazeze mai întâi de toate pe încredere publică. Atunci când 
această încredere este periclitată, chiar și de motive lipsite de pertinență, orice inițiativă cât de bună ar fi, nu va 
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da rezultatul scontat. Interesul personal nu poate fi pus deasupra interesului general. În acest context, am ajuns la 
concluzia ca cea mai potrivită soluție în situația creată este să-mi prezint în zilele ce urmează, demisia din funcția 
de Ministru al Justiției, astfel încheindu-mi cariera publică.  
Pentru mine a fost o adevărată onoare, ca mai bine de un deceniu să-mi servesc poporul țării mele în funcția de 
parlamentar, membru al guvernului și judecător constituțional. Vreau să mulțumesc Premierului Pavel Filip pentru 
încrederea acordată și colegilor miniștri din Guvern cu care am avut o colaborare frumoasă, în binele oamenilor 
din Republici Moldova.", a scris Alexandru Tănase pe Facebook, potrivit Agerpres. 
Tănase a afirmat sâmbătă, 10 martie, că "trăim într-o ţară unde nimeni nu este sigur de viaţa sa privata, libertatea 
individuală si alte drepturi inerente unei societăţi democratice”, în contextul apariţiei în presă a discuţiei 
telefonice pe care ar fi avut-o cu fostul deputat Veaceslav Platon pe subiectul jafului bancar. 
De altfel, Alexandru Tănase a confirmat că îl cunoaşte pe Veaceslav Platon încă din perioada când erau ambii 
deputaţi în Parlamentul Republicii Moldova. "Nu pot fi sigur asupra autenticităţii acestei înregistrări, deoarece 
discuţia a avut loc cu mai mulţi ani în urmă şi nu i-am dat mare importanţă. În realitate, conţinutul discuţiei, în 
partea ce mă priveşte, nu scoate în evidenţă nimic interesant, de cât însăşi faptul existenţei discuţiei în sine”, a 
scris ministrul pe pagina sa de Facebook. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul de Externe spulberă visul unioniștilor: Ce a spus Teodor Meleșcanu despre declaraţiile de unire cu 
Basarabia adoptate de autorităţile locale 
Ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, a afirmat, sâmbătă, referindu-se la declaraţiile de unificare între 
România şi Republica Moldova adoptate de mai multe autorităţi locale din cele două ţări, că acestea sunt 
"expresia unei dorinţe” a celor care le-au semnat, dar că nu au au valoare juridică, nu afectează relaţiile României 
cu Republica Moldova. 
”Din punctul meu de vedere, declaraţiile privind unirea pe care le-au adoptat mai multe municipalităţi sau 
conduceri de comune sunt, de fapt, expresia dorinţei de a fi mult mai aproape de România. Ele nu au valoare 
juridică, sunt expresia unei dorinţe pe care o înţelegem şi pe care o respectăm. (…) Deci este expresia unei dorinţe 
de a fi mai aproape, din punctul nostru de vedere, ele nu au niciun fel de valoare juridică şi nu afectează relaţiile 
noastre cu Republica Moldova” a afitmat ministrul de Externe. 
Teodor Meleşcanu a subliniat că există o diferenţă între poziţia preşedintelui moldovean Igor Dodon şi cea a 
Executivului şi legislativului de la Chişinău care apreciază sprijinul acordat de România Republicii Moldova. 
”Eu cred că trebuie să facem o distincţie foare clară între poziţia preşedintelui Dodon şi voinţa politică a 
Guvernului şi a Parlamentului Republicii Moldova. Vreau să vă asigur, există un respect deosebit şi mulţumiri 
calde pentru tot ceea ce face România în sprijinirea Republicii Moldova. Există o diferenţă de viziune între 
preşedintele Dodon, care este mai degrabă preocupat de orientarea Republicii Moldova spre spaţiul estic, şi de 
majoritatea parlamentară şi guvernamentală care susţin ideea drumului european al Republcii Moldova, idee în 
care România contribuie foarte substanţial” a mai spus Teodor Meleşcanu. 
Săptămâna aceasta, Consiliul Judeţean Prahova a adoptat o "Declaraţie de reunire” cu Basarabia, document 
semnat de consilierii judeţeni de la Putere şi din Opoziție, dar şi de fostul preşedinte al CJ Prahova, Mircea Cosma. 
Prin acest document, aleşii locali prahoveni cer parlamentelor celor două ţări să facă demersuri privind unirea 
României cu Republica Moldova. Autorităţile din zeci de localităţi din Republica Moldova au adoptat în ultima 
perioadă documente similare. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 NATO a oferit Ucrainei statut de ţară aspirantă pentru aderare 
Organizaţia Tratatului Atlanticului de Nord (NATO) a oferit Ucrainei statut de ţară aspirantă pentru aderarea la 
alianţa militară, relatează site-ul agenţiei UNIAN. 
"Uşa NATO rămâne deschisă oricărei ţări europene aflate în poziţia de a-şi asuma angajamentele şi obligaţiile de 
membru şi de a contribui la securitatea zonei euro-atlantice. Din 1949, numărul de state membre NATO a crescut 
de la 12 la 29, prin intermediul a şapte runde de extindere. În prezent, patru ţări partenere şi-au declarat 
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aspiraţiile pentru aderarea la NATO: Bosnia şi Herţegovina, Georgia, Fosta Republică Iugoslavă a Macedoniei şi 
Ucraina", potrivit unui comunicat al NATO. 
Ţările care îşi exprimă intenţia de a adera la NATO sunt invitate la un dialog aprofundat cu Alianţa Nord-Atlantică 
despre aspiraţiile de membru şi reformele necesare, după care urmează participarea la manevre comune în cadrul 
Planului de Acţiune (MAP), prin intermediul căruia NATO furnizează asistenţă în pregătirea pentru aderare. 
Colaborarea pentru aceşti paşi nu reprezintă o garanţie pentru aderare, ci un mecanism-cheie al candidaturii. 
Preşedintele ucrainean Petro Poroşenko a salutat anunţul făcut de NATO şi a spus că aşteaptă Planul de Acţiune în 
vederea aderării. 
"Salut această decizie importantă, mult aşteptată şi logică luată de NATO de a aprecia ambiţiile Ucrainei cu privire 
la Alianţă. Acest lucru a devenit o recunoaştere privind starea reală a relaţiilor noastre cu NATO. Este exact ce am 
discutat în timpul celei mai recente întâlniri cu secretarul general al NATO, la Munchen, precum şi în cadrul 
conversaţiei telefonice recente cu vicepreşedintele SUA. Apreciez poziţia fermă pentru sprijinirea Ucrainei, ţară 
pentru care îndeplinirea criteriilor de aderare la Alianţă este una dintre priorităţile de securitate naţională. 
Următoarea noastră ambiţie este un Plan de Acţiune pentru Ucraina", a spus liderul de la Kiev. 
Ucraina a început demersurile pentru aderarea la NATO în 2014, după protestele antiguvernamentale din Maidan 
(Piaţa Independenţei din Kiev), în urma cărora preşedintele prorus Viktor Ianukovici a fost înlăturat şi ulterior 
acuzat de deturnarea fondurilor publice şi înaltă trădare. 
În mandatul său (februarie 2010 – februarie 2014), Viktor Ianukovici a spus că nu manifestă interes pentru 
aderarea ţării sale la NATO. 
Ucraina este afectată de conflictul militar din regiunile Doneţk şi Lugansk, între serviciile de securitate ucrainene şi 
insurgenţi separatişti proruşi, care a izbucnit în 2014 şi care s-a soldat până în prezent cu aproximativ 10.000 de 
morţi. Acordul de la Minsk, care prevede încetarea ostilităţilor, a fost încălcat în mod frecvent. La 18 iulie 2017, 
regimurile separatiste din estul Ucrainei au proclamat un nou stat pe teritoriile pe care le controlează. 
Rusia şi-a manifestat în repetate rânduri îngrijorarea faţă de extinderea NATO către Est. În plus, Moscova a 
denunţat instalarea elementelor antirachetă americane în România şi Polonia, susţinând că, deşi sunt prezentate 
ca fiind defensive, aceste sisteme pot lansa rachete de croazieră interzise prin Tratatul Forţelor Nucleare 
Intermediare (INF). 
Relaţiile dintre Rusia şi NATO au ajuns la cel mai scăzut nivel de la sfârşitul Războiului Rece, după anexarea ilegală 
a Crimeei în 2014 şi susţinerea de către Rusia a separatiştilor din estul Ucrainei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 VIOLENȚE la Dusseldorf, proteste și în Anglia: Ciocniri între manifestanţi pro-kurzi, turci şi poliţie soldate cu 
multe victime  
Mai multe persoane au fost rănite duminică la aeroportul din Dusseldorf în urma unor ciocniri între manifestanţi 
pro-kurzi, turci şi poliţie, transmite AFP, care citează poliţia federală germană. 
Poliţia a dispersat cu gaze lacrimogene o manifestaţie a militanţilor pro-kurzi, care protestau faţă de intervenţia 
armatei turce, din 20 ianuarie, în nord-vestul Siriei, contra miliţiei kurde YPG, scrie agerpres.ro. 
Această adunare de aproximativ 150 de persoane a degenerat şi s-a soldat cu "mai mulţi răniţi", a declarat pentru 
AFP un purtător de cuvânt al poliţiei, fără a detalia. 
Mai multe manifestaţii pro-kurde au avut loc în acest weekend în Germania, cea din Dusseldorf nefiind anunţată. 
Fotografii publicate pe reţelele sociale au arătat manifestanţi purtând un banner pe care se putea citi: "Afrin este 
pe cale să devină Vietnamul nostru - Vom învinge fascismul", relevă AFP. 
În Anglia, manifestaţii pro-kurde au dus la închiderea gărilor Piccadilly din Manchester şi King's Cross din Londra. 
Preşedintele turc, Recep Tayyip Erdogan, a afirmat sâmbătă că operaţiunea actuală din regiunea Afrin va fi extinsă 
în direcţia frontierei irakiene, inclusiv către oraşul simbol al kurzilor, Kobané. 
Odată Afrin "curăţată de terorişti, vom curăţa de asemenea Minbej, Aďn al-Arab (numele arab al oraşului Kobané 
- n.red), Tal Abyad, Ras al-Aďn şi Qamichli', a declarat preşedintele turc, într-un discurs televizat pronunţat la 
Mersin, în sudul Turciei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Proteste de amploare, la Barcelona: Zeci de mii de oameni au cerut formarea unui guvern determinat să 
avanseze spre secesiune  
Zeci de mii de catalani au manifestat duminică la Barcelona, răspunzând apelului unei asociaţii separatiste, pentru 
a cere formarea unui guvern determinat să avanseze spre secesiune, au constatat jurnalişti ai AFP. 
Potrivit poliţiei municipale, 45.000 de persoane au participat la marşul "Republica acum", organizat de Adunarea 
Naţională Catalană (ANC), scrie agerpres.ro. 
"Deţinuţi politici, libertate" sau "Niciun pas în spate" au fost alte sloganuri ale manifestaţiei, notează EFE, alături 
de apeluri la unitatea forţelor pro-independenţă. 
Deşi au câştigat majoritatea absolută în parlamentul catalan la alegerile din 21 decembrie, partidele separatiste 
nu s-au înţeles pentru moment în privinţa învestirii unui guvern regional, aminteşte AFP. 
Săptămâna trecută, cele două principale partide pro-independenţă au ajuns la un acord pentru a avansa spre 
secesiune, preconizând să supună la referendum o viitoare Constituţie catalană. 
Dar ele trebuie încă să facă faţă unor obstacole judiciare şi să obţină susţinerea CUP (Candidatura unităţii 
populare, 4 deputaţi, extrema-stângă) pentru a forma un guvern şi a pune astfel capăt plasării sub tutelă a regiunii 
de către guvernul central. 
Dezbaterea de învestitură a unui nou preşedinte regional, prevăzută pentru luni, a trebuit să fie anulată sine die, 
candidatul actual, fostul lider al ANC, Jordi Sanchez, fiind în arest preventiv, la fel ca alţi trei conducători pro-
independenţă. 
Urmăriţi penal pentru implicarea lor în încercarea eşuată de secesiune din 27 octombrie anul trecut, ei sunt 
consideraţi de separatişti ca fiind "prizonieri politici". 
Ex-preşedintele Carles Puigdemont, destituit de Madrid pe 27 octombrie, după proclamarea unei republici 
independente şi care face la rândul său obiectul unui dosar penal, s-a exilat în Belgia şi, confruntat cu obstacole 
judiciare, a renunţat să candideze din nou la conducerea regională. 
În aşteptarea învestirii unui executiv, Catalonia, regiune cu 7,5 milioane de locuitori, rămâne sub administrarea 
directă a guvernului condus de Mariano Rajoy. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Seful Parlamentului European anunţă o adevărată 'REVOLUŢIE': Se pregăteşte un plan FĂRĂ PRECEDENT 
Preşedintele Parlamentului European, Antonio Tajani, a susţinut joi necesitatea ca Uniunea Europeană să-şi 
sporească investiţiile în inovare tehnologică şi formare profesională şi a insistat că este nevoie de un 'adevărat 
Plan Marshall' pentru Africa, cu obiectivul de a frâna imigraţia ilegală, transmite agenţia EFE. Într-un discurs 
susţinut la Valencia (Spania) la un eveniment al grupului popularilor europeni (PPE), el a subliniat că trebuie 
ajutate industria, întreprinderile mici şi mijlocii, economia reală, agricultura pentru ca Uniunea Europeană să 
rămână competitivă. 'Putem face mai mult în toate sectoarele de producţie, nu doar în cel tehnologic', a subliniat 
Tajani, vorbind apoi despre problema migraţiei. 'Am plătit mult pentru a rezolva problema cu turcii, acum se pare 
că uşile sunt închise şi se pare că este bine pe coridorul balcanic, dar avem probleme în Mediterana', a menţionat 
el în discurs, făcând referire la problema migranţilor africani ce debarcă în statele din sudul UE, conform Agerpres. 
'În anul 2050 Africa va avea 2,5 miliarde de locuitori şi, dacă nu facem ceva, ei se vor confrunta cu schimbări 
climatice, războaie şi terorism şi vor porni înspre Europa, unde se trăieşte mai bine. Din acest motiv cred că este 
important să studiem un adevărat Plan Marshall pentru a investi în Africa, nu pentru a risipi banii în favoarea 
unuia sau altuia dintre dictatorii locali'. 
În opinia sa, companiile europene trebuie să se implice mai mult în activităţi economice pe continentul african, 
unde să se asocieze cu societăţi locale şi să investească acolo în formare profesională, pentru că, este de părere 
Tajani, ridicând economia africană s-ar putea reduce valul de migranţi ilegali. El a mai vorbit şi anterior despre un 
Plan Marshall pentru Africa, într-un alt discurs susţinut anul trecut în octombrie cerând ca pentru un asemenea 
demers să fie alocate 40 de miliarde de euro în viitorul cadru bugetar multianual al UE pentru perioada 2021-
2027. 
(Sursa: Agerpres) 
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